
 

 

Районна избирателна комисия Ямбол 
 

 
                                                         ПРОТОКОЛ 

 

                                                                № 21 

 

На 19 септември 2014 г. се проведе заседание на Районна избирателна комисия Ямбол 

при следния  

 

                                                      Д н е в е н   р е д: 

 

1. Проект на решение относно  назначаването на ПСИК на територията на община  

Стралджа за произвеждане на изборите за народни представители за народно 

събрание на 05 октомври 2014 г. ; 

    Докладчик: Ани Канева 

 

2. Доклад по Сигнал с вх.№ 96/ 19.09.2014 г.; 

  Докладчик: Екатерина Янева 

     

3. Разни. 

        

ПРИСЪСТВАХА: Мариана Христова, Недялко Савов, Дженко Дженков, Ани Канева, 

Екатерина Янева, Нели Стоянова, Светла Кирилова, Драгомир Димитров, Силвия 

Атанасова, Елена Иванова-Георгиева, Емин Ахмедов, Пенка Михайлова-Трифонова, 

Тодор Чиповски.   

 

ОТСЪСТВАХА: Илиана Колева и Мехмед Мехмедов 

 

Заседанието бе открито в 16,30 ч. и председателствано от госпожа Мариана 

Христова-председател на комисията.    

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Добър ден, колеги, откривам 

заседанието на 19 септември 2014 г. В залата присъстват 12 членове на РИК и имаме 

необходимия кворум. Запознати сте с обявения дневен ред на заседанието, имате ли 

предложения за допълнения ?  Предлагам т.3 от така обявения дневен ред да стане: 

Доклад по Жалба вх.№ 86/17.09.2014 г. от ПП „Атака“; и  т.4 : Разни.  

 За преброител при поименно гласуване на днешното заседание предлагам колегата 

Тодор Чиповски. 

За протоколист на днешното заседание предлагам колегата Светла Кирилова . 

Колеги, който е съгласен с допълнението към така предложения дневен ред, моля да 

гласува. 

 

ТОДОР ЧИПОВСКИ: В залата присъстват 13 членове на РИК.  

Гласували За – 13 членове: Мариана Христова, Недялко Савов, Дженко Дженков, 

Ани Канева, Екатерина Янева, Нели Стоянова, Светла Кирилова, Драгомир Димитров, 

Силвия Атанасова, Елена Иванова-Георгиева, Емин Ахмедов, Пенка Михайлова-

Трифонова, Тодор Чиповски.   



Против – няма. 

ОТСЪСТВАТ: Илиана Колева и Мехмед Мехмедов 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги, по т.1 от дневния ред давам 

думата на колегата  Канева. 

         

 АНИ КАНЕВА : Уважаема госпожо Председател, уважаеми колеги, постъпило е 

писмено предложение от кмета на община Стралджа с вх. № 97/19.09.2014г. ,на основание 

чл. 90, ал.2 от Изборния кодекс за състав на ПСИК на територията на община Стралджа за 

произвеждане на изборите за народни представители за Народно събрание на 5 октомври 

2014 г.  Към предложението са представени всички изискуеми от закона документи.          
От представения протокол от 15.09.14г., се установява, че на проведените консултации са 

присъствали упълномощени представители на ПП „ГЕРБ“, КП „БСП лява България“, ПП 

„ДПС“ и КП „България без цензура“. В протокола е отразено, че присъстващите 

представители на партии и коалиции са се споразумели състава  на ПСИК до е от 5 члена, 

като разпределението между партии и коалиции да е идентично с това на предходните 

избори за Европейски парламент. Видно от същия протокол, при провеждането на 

консултациите, не са присъствали представители на ПП „Атака“ и КП „Реформаторски 

блок“, но същите са представили декларации от същата дата, че приемат постигнатото 

споразумение на консултациите относно определения състав на ПСИК в община 

Стралджа. След извършване на проверка на постъпилото предложение и приложените към 

него документи, Районна избирателна комисия в Тридесет и първи изборен район – 

Ямболски констатира, че е постигнато съгласие между участващите в консултациите 

партии и коалиции и че са налице изискванията на чл.89, чл.90 и чл.92 от Изборния кодекс 

и Решение №881-НС от 08.09.2014 г. на ЦИК, с оглед на което и проектът  за решение е 

следния:  На основание чл. 72, ал.1, т.4, чл.91, ал.11 от Изборния кодекс и Решение №881-

НС от 08.09.2014 г. на ЦИК, Районна избирателна комисия в Тридесет и първи изборен 

район - Ямболски 

Р Е Ш И: 

 

 1.Назначава членовете на подвижна секционна избирателна комисия №312200030 в 

община Стралджа, както следва: 

 

 1.Живко Йорданов Вълков с ЕГН ………….. - председател 

 2.Севелин Сашев Йорданов с ЕГН: ………… – зам.-председател 

 3.Гергана Антонова Кавалджиева с ЕГН: ……….. - секретар 

 4.Тодор Кунев Тодоров с ЕГН: ………….. - член 

 5.Николай Енчев Кремъков с ЕГН: ……………. - член 

 

 Решението подлежи на обжалване в тридневен срок от обявяването му пред ЦИК, 

чрез Районна избирателна комисия в Тридесет и първи изборен район - Ямболски. 

 
 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги, чухте проекта за решение, 

някакви предложения, допълнения ? Ако няма, който е съгласен с така предложения 

проект за решение, моля да гласува. 

 

ТОДОР ЧИПОВСКИ: В залата присъстват 13 членове на РИК.  

Гласували За – 13 членове: Мариана Христова, Недялко Савов, Дженко Дженков, 

Ани Канева, Екатерина Янева, Нели Стоянова, Светла Кирилова, Драгомир Димитров, 

Силвия Атанасова, Елена Иванова-Георгиева, Емин Ахмедов, Пенка Михайлова-



Трифонова, Тодор Чиповски.   

Против – няма. 

ОТСЪСТВАТ: Илиана Колева и Мехмед Мехмедов 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА : Решението се приема и е с № 61-НС от 

19 септември  2014 г. 

  

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги, пристъпваме към точка втора 

от  дневния ред,  по която ще докладва колегата Янева. Колега Янева, имате думата. 

  

ЕКАТЕРИНА ЯНЕВА: Колеги, постъпил е Сигнал с вх.№ 96/ 19.09.2014 г. от 

Кремена Кръстева Петрова-Николова от гр.Ямбол, който ще ви зачета: „ Уважаеми 

членове на РИК-Ямбол, направи ми впечатление, че на многото транспаранти на КП 

„България без цензура“, които са монтирани на територията на гр. Ямбол, не се забелязва 

изискваната от закона ясно различима 10 % зона с надпис: „Купуването и продаването на 

гласове е престъпление“. Моля за вашата адекватна реакция. Уточнявам, че местата на 

малка част от транспарантите, които са в нарушение с ИК, са: ул.“Д.Благоев“- срещу 

магазин „Билла“; ул.“Преслав“- срещу читалище „Зора“; ул.“Граф Игнатиев“- пътя за 

гр.Елхово и други.“     

Във връзка с така постъпилия  Сигнал четирима членове на РИК-Ямбол, а именно: 

Екатерина Янева, Силвия Атанасова, Емин Ахмедов и Недялко Савов, посетихме 

визираните места и констатирахме, че по отношение първите два адреса  транспарантите 

се намираха на посочените места. По отношение сигнала за поставен транспарант с 

посочен адрес  ул. ,,Граф  Игнатиев”  по пътя за гр.Елхово, при посещение на място се 

установи, че такъв няма поставен. При посещението на визираните в сигнала места бе 

направен снимков материал на поставените транспаранти, въз основа на който да бъдат 

разгледани от комисията твърденията в сигнала. 

След извършено измерване по снимковия материал на 19.09.2014г., се установява, 

че транспарантът е с общ размер 24 см. ширина и 3 см. височина. Площта, която заема 

надписът  на транспаранта ,,купуването и продаването на гласове е престъпление” е с 

размер 7.1см ширина и 0.2см височина, т.е. е по-малка от 10% от лицевата площ на 

агитационния материал.  

В тази връзка ще Ви зачета проект за решение, изготвен от нас, съобразно който 

следва да се уважи Сигнала, съгласно правомощията ни,  и същия да се изпрати по 

компетентност на кмета на община Ямбол, за да бъдат премахнати агитационните 

материали, които не отговарят на изискванията на ИК. Ето и самият проект за решение:       

Предвид изложеното и на основание чл.72, ал.1, т.17, предложение второ и чл.186, ал.1 от 

ИК и Решение №722-НС/15.08.2014г. на ЦИК Районна избирателна комисия в Тридесет и 

първи изборен район – Ямболски  

Р Е Ш И: 

 Уважава сигнала, подаден от Кремена Кръстева Петрова-Николова за извършено 

нарушение на чл.183, ал.2 от ИК, относно поставените от КП “България без цензура“  

транспаранти на ул. ,,Димитър Благоев“ – срещу магазин ,,Била” и ул. ,,Преслав” – срещу 

читалище ,,Зора”. 

 Настоящото решение да се изпрати на кмета на Община Ямбол за предприемане 

действия по чл.186, ал.1 от Изборния кодекс, а именно премахване на агитационните 



материали /транспаранти/ на ул. ,,Димитър Благоев“ – срещу магазин ,,Била” и ул. 

,,Преслав” – срещу читалище ,,Зора”. 

 Решението подлежи на обжалване в тридневен срок от обявяването му пред ЦИК, 

чрез Районна избирателна комисия в Тридесет и първи изборен район - Ямболски. 

   ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Другите докладчици искат ли да 

вземат отношение  ?  

     

ЕМИН АХМЕДОВ:  Искам само да допълня, ние от групата, която бяхме 

определени, посетихме местата, визирани в Сигнала и сравнихме посочените агитационни 

материали с тези на други партии, като установихме, че действително има разминаване в 

шрифта на надписа „Купуването и продаването на гласове е престъпление“. 

 

СИЛВИЯ АТАНАСОВА: Аз считам, че може да се дадат указания на КП “България 

без цензура“ , съгласно чл.183 от ИК,  с подходящ срок за отстраняване на нередовността, 

съгласно изискванията на закона .    

 НЕДЯЛКО САВОВ: Колеги, аз подкрепям предложението на колегата Янева за 

решение.  

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги, други становища ?  

ДРАГОМИР ДИМИТРОВ: Аз искам да взема отношение. Колеги, виждаме един 

двулицев , най-вероятно, такива са изискванията на закона, транспарант. Доколкото чух, 

по снимков материал размерът на надписа: ,,купуването и продаването на гласове е 

престъпление” е   7.1см ширина и 0.2 см височина, т.е. има много малко проценти до 

достигането на точно определения от закона минимум от 10% от лицевата площ на 

агитационния материал. За да сме напълно сигурни, че този надпис не отговаря на 

изискването на закона, трябва да вземем една стълба и да направим замерване на място, 

нека да не изпадаме чак в такава дребнавост. Ясно е, че жалбата е от ПП „Атака“. 

Въпросът е, дали тези няколко см, които не достигат на надписа , за да отговаря на 

изискванията на закона на 100 %, са от такова голямо значение, че ние да предприемаме 

някакви действия ? Нека да задължим КП „България без цензура“ да ни предостави един 

готов транспарант и да го измерим с рулетка . Моето мнение е, че винаги при снимане под 

определен ъгъл се получава зрителна измама , затова нека да не формализираме дотолкова 

нещата . Дето вика колегата Дженков: „Започна плакатна война между две партии“ . 

Самият факт, че надписът е сниман отдолу навежда съмнение, че се получава зрителна 

измама. Фактът, че надписът се вижда и го има, и може да се прочете,  означава, че 

законът е спазен. 

ТОДОР ЧИПОВСКИ: Едното е 2.13 кв.см., другото е 72 кв.см. по снимков 

материал.  

НЕЛИ СТОЯНОВА: Смятам, че наистина може да има зрителна измама, аз лично 

не съм виждала транспаранта.     

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колега Димитров, правиш ли 

някакво предложение или само коментар ?   

ДРАГОМИР ДИМИТРОВ:  Жалбата е неоснователна. 



ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Правиш предложение: Жалбата е 

неоснователна. 

ТОДОР ЧИПОВСКИ: Не съм присъствал на място при проверката, но доколкото 

мога да преценя, не е изпълнено изискването на закона за 10 % от лицевата площ на 

агитационния материал. Надписът ,,купуването и продаването на гласове е престъпление” 

дори заема под  5 % от лицевата площ. Както виждаме не е и в обособена част на 

агитационния материал. За мен не е спазено изискването на закона. Друг е въпросът, че 

колегата Димитров е прав за войната между партиите. Аз лично съм раздвоен, законът е 

категоричен по отношение изискването за агитационните материали.   

ДРАГОМИР ДИМИТРОВ: Уважаема госпожо Председател, уважаеми колеги, 

когато ходихме на проверка по друг случай оня ден, видяхме как се закачат транспаранти. 

Възможно е при самото закачане на транспаранта технически да е отнето мястото, където 

е надписа , затова да изглежда по-малък. Възможно е партията да си е спазила 

изискването на закона, а при самото закачане на транспаранта да се е получило , чисто 

технически, разминаването в размера на надписа. 

СИЛВИЯ АТАНАСОВА: Освен на транспарантите на КП „България без цензура“ 

направихме снимки и на транспарантите на други партии- Коалиция АБВ и Коалиция 

„БСП- лява България“.  Ще помоля да направим измервания и на тези транспаранти, за да 

установим дали са според изискванията на закона  и ако констатираме същото нарушение, 

да се самосезираме за вземане на отношение. 

  ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Да се самосезираме да извършим 

проверка на транспарантите на всички партии, това ли е твоето предложение ?  

СИЛВИЯ АТАНАСОВА: Не правя такова предложение. 

НЕДЯЛКО САВОВ: Колеги, ние коментираме това, което виждаме на снимките. 

Няма значение какъв е бил агитационният материал преди монтирането, факт е, че не е 

спазено изискването на закона, надписът не е в обособено поле. Аз лично поддържам 

предложението на колегата Янева. 

ДЖЕНКО ДЖЕНКОВ: Колеги, предлагам комисията да изиска от съответната фирма, 

монтирала транспаранта, вишка, на която да се качим и да измерим с рулетка и шублер 

надписа ,,купуването и продаването на гласове е престъпление”. Това е моето 

предложение . 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Бих подкрепила предложението на 

колегата Дженков, но според колегата Чиповски надписът даже е под 5 %. Колеги, 

предлагам да направим петминутна почивка. 

 

Заседанието продължава своята работа в 17.25 ч. и е председателствано от госпожа 

Мариана Христова-председател на комисията.    

 

    

ПРИСЪСТВАХА: Мариана Христова, Недялко Савов, Дженко Дженков, Ани Канева, 

Екатерина Янева, Нели Стоянова, Светла Кирилова, Драгомир Димитров, Силвия 

Атанасова, Елена Иванова-Георгиева, Емин Ахмедов, Пенка Михайлова-Трифонова, 

Тодор Чиповски.   

 

ОТСЪСТВАХА: Илиана Колева и Мехмед Мехмедов 



 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА : Колеги, дотук се оформиха четири 

предложения за решение по доклада . 

             

 ДРАГОМИР ДИМИТРОВ: Аз имам предложение. Тъй като представителят на ББЦ 

в РИК-Ямбол каза, че до 24 ч. или друг подходящ срок може да оправят транспаранта , 

можем да им дадем указания за отстраняване на нарушението.  

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Други предложения, колеги ? 

Предлагам да гласуваме така направените предложения. Започвам от предложението на 

колегата Дженков. Който е съгласен с така направеното предложение да се измери на 

място от работна група на РИК-Ямбол действителния размер на транспаранта и на 

надписа : ,,купуването и продаването на гласове е престъпление”, моля да гласува.  

 

ТОДОР ЧИПОВСКИ: В залата присъстват 13 членове на РИК.  

Гласували За – 10 членове: Мариана Христова, Дженко Дженков, Ани Канева, 

Екатерина Янева, Нели Стоянова, Светла Кирилова, Силвия Атанасова, Елена Иванова-

Георгиева, Пенка Михайлова-Трифонова, Тодор Чиповски.   

Против – 3 членове: Недялко Савов, Драгомир Димитров, Емин Ахмедов 

ОТСЪСТВАТ: Илиана Колева и Мехмед Мехмедов 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Имаме протоколно решение. Утре до 

11.00 ч. предиобед колегите от работната група от днес, заедно с други желаещи колеги 

,моля да отидат на място и да направят замерване на транспаранта и на надписа  

,,купуването и продаването на гласове е престъпление”, за да можем да вземем 

окончателно решение по Сигнала в законоустановения срок. 

 Сега пристъпваме към т.3 от дневния ред, по която ще докладва колегата 

Димитров. 

  

  ДРАГОМИР ДИМИТРОВ: Уважаема госпожо Председател, уважаеми колеги, 

знаете, че вчера изпратихме писмо до община Ямбол по повод постъпилата при нас Жалба 

вх.№ 86/17.09.2014 г. от ПП „Атака“, според която КП „България без цензура“ е свалила и 

заменила транспарант в гр.Ямбол на ул.“Преслав“-читалище „Зора“ на жалващата се 

партия. Поискахме от община Ямбол да ни даде информация за точното местоположение , 

на което е следвало да бъдат поставени транспарантите на посочените две партии. 

Поставихме и срок, до който трябваше да ни бъде предоставена информацията, а именно: 

днес, 19.09.2014 г. до 16.00 ч., но до този момент нямаме отговор. Считам, че без тази 

информация не можем да дебатираме и да вземем решение относно жалбата.  

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колега Димитров, срокът ни за 

произнасяне по жалбата изтича и се налага да вземем решение днес. 

 

ДРАГОМИР ДИМИТРОВ : В първата си част Жалбата е неоснователна и следва да 

се остави без уважение, тъй като и двата агитационни материала на двете партии са 

налице на посоченото място; във втората част считам, че Жалбата е основателна и 

съгласно чл.186/1/ от ИК следва да бъде премахнат агитационния материал на КП 

„България без цензура“ . Жалбата следва да се изпрати на кмета на община Ямбол по 

компетентност . 

  

 ДЖЕНКО ДЖЕНКОВ: Колеги, установихме, че разрешителните за поставяне на 

материали от двете партии са на две различни основания- рекламно и агитационно. По 

отношение на ПП „Атака“- премахването на рекламен материал на   ПП „Атака“ е ли 



нарушение на Изборния кодекс ? Доколкото разбрах, на мястото до читалище „Зора“ е 

имало рекламен материал на телевизия „Алфа“. Там на практика в момента има само един 

агитационен материал, който има разрешение.  

ДРАГОМИР ДИМИТРОВ: Считам, че в тази си част нямаме правомощия и няма 

предмет Жалбата, следва да се остави без разглеждане. 

ДЖЕНКО ДЖЕНКОВ: Считам, че Жалбата във втората си част следва да се изпрати 

по компетентност към община Ямбол, затова правя допълнение към първоначалното 

предложение на колегата Димитров: Първата част на жалбата оставяме без уважение, тъй 

като са налични два агитационни материала на двете партии на посоченото място, а по 

отношение на втората част на Жалбата- препращаме я по компетентност към община 

Ямбол. 

ДРАГОМИР ДИМИТРОВ: Подкрепям предложението на колегата Дженков.  

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги, предлагам да гласуваме. Който 

е съгласен с така направеното предложение от колегите Дженков и Димитров  Жалбата в 

първата си част да остане без уважение, а във втората си част да бъде изпратена по 

компетентност до община Ямбол, моля да гласува.  

ТОДОР ЧИПОВСКИ: В залата присъстват 13 членове на РИК.  

Гласували За – 11 членове: Недялко Савов, Дженко Дженков, Ани Канева, Екатерина 

Янева, Нели Стоянова, Светла Кирилова, Драгомир Димитров, Елена Иванова-Георгиева, 

Емин Ахмедов, Пенка Михайлова-Трифонова, Тодор Чиповски.   

Против – 2 членове: Мариана Христова и Силвия Атанасова 

ОТСЪСТВАТ: Илиана Колева и Мехмед Мехмедов 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА : Решението се приема и е с № 62-НС от 

19 септември  2014 г. 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги, пристъпваме към последна 

точка от дневния ред: т. Разни. Аз ще докладвам. Постъпили са две писма от Областния 

управител на Област Ямбол. Едното е покана до РИК-Ямбол за работна среща за 

произвеждане на изборите за народни представители на 05 октомври 2014 г. , която ще се 

състои  в сградата на Областна администрация на 23 септември 2014 г. от 10.30 часа. 

Колеги, кой от вас желае да присъства на тази среща, освен мен ? Колегата Дженков. 

Другото писмо е отново за работна среща за произвеждане на изборите за народни 

представители на 05 октомври 2014 г. , която ще се състои в сградата на Областна 

администрация на 24 септември 2014 г. от 14.00 часа. Колеги, това е от мен. Сега давам 

думата на колегата Ани Канева . 

АНИ КАНЕВА : Уважаема госпожо Председател, уважаеми колеги, днес постъпи 

писмено предложение от кмета на община Болярово, област Ямбол  вх.№ 95/19.09.2014 г. 

за състав на ПСИК –Болярово. След преглед на представените документи аз установих, че 

в консултациите не е участвал представител на ПП „ДПС“, няма данни представители на 

ПП „ДПС“ да са били уведомени за датата на консултациите , нито доказателство, че са 

съгласни с постигнатото споразумение  и съобразно закона не следва да приемем, че е 

постигнато съгласие на проведените консултации за състава на ПСИК в Община 

Болярово. Затова аз предлагам два варианта- представителите на ДПС да представят 

писмено поименно предложение за състав на ПСИК-Болярово, в срок до 24.09.2014 г., а 

втория вариант- в срок до 23.09.2014 г. да представят Декларация, че са съгласни с така 

проведените консултации и постигнатото споразумение за състав на   ПСИК-Болярово.   



ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Друго има ли в точка: Разни? 

 

Колеги, поради изчерпване на дневния ред закривам днешното заседание на 

комисията  и  насрочвам следващото заседание за 20 септември 2014 г. от 12.00 часа. 

 

Заседанието на комисията се закри  в  17.55 часа. 

 

      

 

          ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

                Мариана Христова 

 

 

 

      СЕКРЕТАР: 

         Дженко Дженков 
 


